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Voorwoord

Groei en eenheid
In samenwerking in kerkenraad, in geloof(svisie)
maar zeker ook als één gemeente 

Kerkgebouw
Keuze en verbouw,

waardoor er duidelijkheid is

 
Aan het werk
Een steeds duidelijker beeld en uitlijning van 
hoe wij onze kerkelijke organisatie zien

Kernresultaten 2023

Het boeiende jaarverslag dat hier voor u ligt of op uw scherm geopend is eindigt met een mooie samenvatting: 
Samen eten, delen, bidden, zingen, zin zoeken en vieren. Ga mee en doe mee! Het zijn allemaal be-
langrijke elementen van ons kerk-zijn, ons gemeente-zijn. Ze komen allemaal ‘langs’ bij het lezen van dit verslag.

Maar niet onbelangrijk: u leest ook hoe, en met en door wie dit allemaal mogelijk gemaakt wordt: vele vrijwilli-
gers in colleges, werkgroepen en commissies. 

Er waren veel mensen die mee gingen doen en hun verantwoordelijkheid namen. En ook al mopperen we wel 
eens dat we mensen/handen te kort komen... In onze gemeente met best veel actieve gemeenteleden mogen 
we dankbaar zijn en ‘onze handjes dichtknijpen’ dat er toch vaak weer mensen opstaan die de handen uit de 
mouwen steken als dat nodig is. 

En dat alles verbonden met die ene hand, die hand van God die nooit, maar dan ook nooit loslaat het werk dat 
Hij eens begon. 

Laten we elkaar ook in de komende jaren vasthouden!

 
Willemijntje Klein-Engel, voorzitter kerkenraad.
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Algemeen

Begin 2023 bestond de kerkenraad uit 17 leden. In 
oktober waren 4 leden aftredend. 3 hebben zich niet 
herkiesbaar gesteld of zaten in hun laatste termijn, 
waardoor zij afscheid van de kerkenraad hebben 
genomen. Dit zijn Arie van Ballegoijen, Cornelis Bak-
ker en Ebertine Jurrius-Timmerman. De kerkenraad 
bedankt hen voor het vele werk dat zij voor onze 
gemeente hebben verzet. 1 lid, Bernard van Beek, zat 
ook in zijn laatste termijn. Echter is hij tevens lid van 
onze classis, waarmee hij ontheven is tot zijn huidige 
termijn bij de classis eindigt. Gelukkig zijn in oktober 3 
nieuwe kerkenraadleden bevestigd: 
Diny van Huenen-Blom en Mariska Rochat-Kamerman 
als pastoraal ouderling en Harm Wezel als diaken. Ook 
heeft de kerkenraad vanaf september 2023 een vaste 
notulist: Andrea van Steen-Florijn is bereid gevonden 
deze taak op haar te nemen.

De samenstelling van het moderamen is opnieuw 
vastgesteld. Harm Wezel heeft daarbij de plek van 
Ebertine Jurrius-Timmerman overgenomen als asses-
sor binnen het moderamen. Ook hebben we afge-
sproken dat in voorkomende gevallen Alexander vd 
Pol kan optreden als 2e voorzitter en Harm Wezel als 
2e scriba.

In 2023 heeft de kerkenraad 10 keer vergaderd. Naast 
deze vergaderingen heeft de kerkenraad in maart een 
“heisessie” gehouden over de visie van – en speerpun-
ten voor – onze gemeente. 
 
Liturgische invulling

De kerkenraad heeft vastgesteld dat de keuze voor 
projectliederen door (een van) de predikanten of 
door de leiding van de kinderviering met de scholen 
dienen te worden opgepakt. Het was altijd mogelijk, 
maar (bijna) niemand maakte er gebruik van om de 
kinderen, die bij de oppas zijn gebracht, bij de zegen 
aanwezig te laten zijn. Afgesproken is om een peri-
ode in de afkondigingen de gemeenteleden erop te 
attenderen dat zij tijdens de collecte hun kinderen bij 
de oppas kunnen ophalen. Te zien is dat er nu veel 
gebruik van wordt gemaakt.

 
Beleidsplan

Tijdens de “heidag” in maart 2023 is een start gemaakt 
met de evaluatie van het beleidsplan. Tijdens deze dag 
hebben we aan de hand van het lichaam van Jezus 
ons als individueel kerkenraadslid een plaats op het 
lichaam (hand, hoofd, voet, hart) gegeven om zo te 
zien hoe de samenstelling van de kerkenraad is. Ook is 
gekeken naar prioriteiten, die er liggen. De  informatie 
die daar is opgehaald, moet uitmonden in een nieuw 
beleidsplan voor de komende vier jaren. Daarbij wordt 

ook meegenomen wat de werkgroep Communicatie 
heeft “opgehaald” met hun onderzoek onder gemeen-
teleden onder de vraag: Wat voor gemeente willen we 
zijn.Hiermee is een afvaardiging van de kerkenraad 
aan de slag gegaan. Wat vervolgens hiervoor ook is 
gebeurd, is dat voor de zomer er in de kerkenraad 
aan de hand van een themabijeenkomst standpunten 
zijn uitgewisseld. Ook zijn de diverse leeftijdsgroe-
pen van gemeenteleden geconsulteerd. Nu wordt de 
opgehaalde informatie vertaald door de afvaardiging. 
Gestreefd wordt naar vaststelling van het nieuwe be-
leidsplan in de loop van 2024. 
 
Contouren voor activiteiten

De behoefte is aanwezig om activiteiten te kunnen or-
ganiseren, zonder dat de kerkenraad zich daarover bij 
iedere vraag dient te buigen. Hiervoor is beleid vastge-
steld. Samengevat houdt dit beleid in

• voorbereiding: vooraf melden bij scriba
• doel: geloofs- of gemeenteopbouw
• doelgroep: primair eigen gemeenteleden
• de activiteit wordt vooraf tijdig op de website ge-

plaatst
• budget: € 300, achteraf te verantwoorden via decla-

ratieoverzicht
• locatie: kerkgebouw beschikbaar incl. AV-team en 

keuken (uiteraard in overleg met beheerder), of te 
betalen uit voorgaand budget.

• Frequentie: eenmalig of halfjaarlijks herhalend is op 
voorhand akkoord, bij frequentere planning vooraf 
overleg kerkenraad noodzakelijk

 
Inzet vrijwilligers 

Een terugkerend probleem is de inzet van vrijwilligers, 
of liever gezegd het tekort aan vrijwilligers. De kerken-
raad is dankbaar voor iedereen die zich inzet om onze 
gemeente in stand te houden. Te zien is dat het steeds 
moeilijker wordt om mensen te vinden om taken op 
zich te nemen. Meerdere malen heeft de kerkenraad 
zich over dit probleem gebogen. De hoop is uitge-
sproken dat meer mensen bereid worden gevonden 
om taken (groot of klein) op te pakken.

1. Kerkenraad
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Vertrouwenspersoon en 
Verklaring Omtrent Gedrag (VOG)

Er is een kerkenraadslid samen met een gemeentelid 
bezig om een regeling m.b.t. de vertrouwenspersoon 
voor onze gemeente op te stellen. Hieraan gekoppeld 
is ook welke vrijwilligers in onze gemeente moe-
ten een VOG overleggen. In 2023 was de discussie 
in binnen de landelijke PKN nog gaande. Inmiddels 
is bekend geworden dat de PKN per juli 2025 de 
VOG verplicht stelt voor predikanten, vrijwilligers die 
werken met kinderen en vrijwilligers die werken met 
kwetsbaren. De komende tijd zal deze regeling voor 
onze gemeente verder worden uitgewerkt. 
 
Ontwikkelingen rondom de kerkgebouwen

De verbouwplannen van de kerk aan de Utrechtse-
weg krijgen meer en meer vorm. Op verzoek van de 
stuurgroep en het CvK heeft de kerkenraad besloten 
het bouwbudget te verhogen van € 1.000.000 naar € 
1.200.000. Tijdens de gemeenteavond in november 
hebben de werkgroepen en de architect de plannen 
gepresenteerd. De plannen zijn erg ambitieus, maar 
we hopen dat deze zo kunnen worden gerealiseerd.

In 2023 was er nog geen duidelijkheid over een 
mogelijke koper van de kerk aan de Kerkstraat. Dit is 
begin 2024 duidelijk geworden: de mogelijke koper is 
Huis van Renkum. Als alles goed gaat, wordt de kerk 
op 1 juli 2025 mede aan hen verkocht. De gemeente is 
hierover in april 2024 geïnformeerd.

De kerkenraad heeft besloten het orgel van de kerk 
aan de Kerkstraat te verkopen. De gemeente is hier-
over in het najaar geïnformeerd. De koper heeft een 
voormalig kerkgebouw in Baak, waar hij dit en andere 
orgels heeft staan. Bij de verkoop is bedongen dat 
onze organisten altijd op het orgel mogen spelen als 
zij dat willen. Ter overbrugging naar de verbouwde 
kerk is een digitaal orgel in de kerk aan de Kerkstraat 
geplaatst. 
 
!nclusion

Een van onze gemeenteleden, Lianne de Buck, is in 
2023 gestart met haar project !nclusion. Met dit pro-
ject beoogt zij een school voor gehandicapte kinderen 
in Ghana op te starten. De kerkenraad steunt !nclusion 
en in het bijzonder Lianne de Buck bij het slagen van 
dit project. Vanuit de diaconie vindt financiële onder-
steuning plaats. Op verschillende momenten, tijdens 
Erediensten en bijeenkomsten, wordt er binnen de 
gemeente aandacht voor dit bijzonder mooie project 
gevraagd. 
 
Pioniersplek De Joseph

In 2022 is met vertegenwoordigers van De Joseph 
(voormalige Katholieke kerk Heelsum) gesproken over 
steun aan een mogelijke pioniersplek. Alles overwe-
gende heeft de kerkenraad besloten om voorlopig 

niet op het verzoek in te gaan. Naast een structure-
le geldelijke bijdrage wordt ook veel inzet van onze 
gemeenteleden gevraagd, daar waar er binnen onze 
gemeente nu al sprake is van een tekort aan vrijwilli-
gers. Wel is afgesproken dat we met elkaar in contact 
blijven en dat we graag bouwen aan een relatie op om 
te bekijken wat we voor elkaar kunnen betekenen, dit 
vanuit naastenliefde en onze roeping. 
 
Invulling formatieruimte na emeritaat ds. 
Wouter Koelewijn

In oktober 2024 bereikt ds. Wouter Koelewijn de 
emeritaatgerechtigde leeftijd. Binnen de kerkenraad is 
gekeken naar mogelijkheden en wensen. Een nieu-
we predikant benoemen in een fulltime betrekking is 
niet meer aan de orde. Daarvoor is de begroting niet 
meer sluitend te krijgen. Nu we nog druk doende zijn 
met het verbouwen van de kerk aan de Utrechtseweg, 
vindt de kerkenraad het van belang dat er geen wijzi-
gingen plaatsvinden bij de predikanten. De kerkenraad 
is dan ook blij dat ds. Wouter Koelewijn heeft aange-
geven dat hij nog wel 2 jaar verder wil, weliswaar in 
een deeltijdbetrekking van 67%. Ook ds. Joke Quik-
Verweij heeft aangegeven haar betrekkingsomvang 
terug te willen brengen naar 80%. De gemeente is 
hierover in april 2024 gehoord. 
 
Financiële zaken

De kerkenraad heeft, na het horen van de gemeente 
tijdens gemeenteavonden, de jaarrekeningen 2022 en 
de begrotingen 2024 vastgesteld. 

Ook is een meerjaren-doorkijk van de financiën be-
sproken. Deze is niet vastgesteld, maar had als doel 
globaal inzicht in de financiën op termijn, bij betrek-
ken van één kerkgebouw, te krijgen om daarmee ook 
inzicht in de mogelijkheden voor invulling van de 
vacature als gevolg van het aanstaande emeritaat van 
ds. Wouter Koelewijn te krijgen.
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Wie pas in april 2024 terug duikt in de tijd moet even 
graven in het geheugen. Maar dankzij de agenda van 
2023 komen veel activiteiten weer boven water en 
vaak met een gulle glimlach. Een vast element was 
de zondagse eredienst die in de 2e helft van het jaar 
ook werd ingevuld met de muziekgroep. Dat was een 
nieuwe uitdaging qua planning van de liturgie. De 
weeksluitingen in ‘het Beekdal’ zijn ook weer gestart 
maar de groep is wisselend qua aantal. Dat vraagt om 
bezinning. Het was waardevol om vanuit de oecume-
ne de zondag van de Eenheid in de Rijnkapel vorm 
te kunnen geven en om het gedenken op 4 mei in de 
Onze Lieve Vrouw ten Hemelopneming te kunnen 
starten.

Samen met collega Wouter heb ik nagedacht over de 
invulling van het seizoen 2023-2024. We lieten ons 
leiden door het landelijke jaarthema “Ga je mee”. Wij 
inspireren elkaar en maakten een mooi divers pro-
gramma. Helaas had niemand in het najaar zin om 
het item ‘dominee spelen’ uit het toerustingsboekje 
‘Zinzoeken’ op te pakken. Wel haakte men aan bij de 
avond over ‘het Onze Vader’ met een gastspreker en 
‘zijn’ schilderijen. De Open Deur Kring en de Lees-
kring lazen verder en er was voldoende animo voor 
de Glas-in-lood-Kring waarmee ook een dagje Gouda 
(=Goudse glazen) is ondernomen. Op verzoek deed 
ik mee met de voorbereiding van de Stiltewandeling 
(Stille Zaterdag 8 april). De harde kern heeft gemerkt 
dat de belangstelling hiervoor afneemt. Dat kon ik als 
‘nieuweling’ nog niet signaleren.  

De catechese kreeg in voor- en najaar alle aandacht 
en ruimte. Het was zeer plezierig werken met Sjanie 
Koelewijn en Susan Roosenburg. Als catechese-team 

konden we goed aansluiten bij groep 4/5 en groep 
5/6. De bruggers en tweede klassers reikte ik zelf 
een groen thema aan zoals afgesproken met ‘Groene 
kerk’.

Met collega Wouter begon ik aan de schoolcateche-
se. Deze leerlijn met schoolbezoek (=onderbouw) 
en kerkbezoek (bovenbouw) vervangt de Kerk en 
Schooldienst van de Pr. Beatixschool. Opeens word 
ik nu op straat herkend! De Airborneschool roostert 
elk jaar een kindvriendelijke zondagse themadienst in. 
Met plezier trek ik op met leerkrachten en leerlingen. 
Ik houd van de reuring die zo’n levendige eredienst 
met veel kinderen (en hun ouders) met zich mee-
brengt.

Het gemeentewerk was naast huisbezoek ook ver-
bonden met wandeldates, zieken(huis)bezoek, de 
verjaardagsontmoetingen en de Zomerkerk. De 
inloopmiddag is op verzoek in de winter gestart. We 
zoeken hierbij nog naar de juiste vorm en inhoud. 
Vanuit de Middengroep zelf zijn enkele activiteiten 
gestart o.a eten in de kerk én een gesprekavond in de 
tuin van Hanna Kodde. Ik merk dat mijn aandeel als 
organisator (te) beperkt blijft. De vaste dominees ta-
ken ‘zuigen’ zodat nieuwe dingen niet meteen starten 
omdat dat vaak veel (meer) tijd vraagt. Het is iets wat 
me bezighoudt en waar ik over nadenk.

In Samenklank, op de website, in Rijn en Veluwe en 
via de nieuwsbrief of via gewone post laat ik van me 
horen. Ook was ik initiator van de twee nieuw bill-
boards (Paaseditie en Pinkstereditie) die dankzij spon-
soring onze collectie billboards aanvullen. Een lieve 
timmerman zorgt voor het weghalen en ophangen op 
de juiste tijd.

2. Ds. Joke Quik-Verweij

lees verder op de volgende pagina >
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Naast de vergaderingen was er ook een Heidag. 
Die Heidag reikte tijd aan voor mijmeren en zorgde 
meteen voor teambuilding. De begeleider hiervan 
adviseerde ook nog eenmalig de beleidscommissie. 
Een spannend item was natuurlijk het nadenken over 
de personele bezetting. Met de werkgroep Pastoraat 
beraden we ons dan ook over de toekomst. We zien 
dat de oude situatie niet kan worden gecontinueerd. 
Het gebrek aan medewerkers speelt hierbij een rol. En 
misschien vraagt de moderne tijd ook wel om herij-
ken. We kijken in het rond bij andere PKN-gemeen-
tes! Het opnieuw nadenken over mijn rol was even 
lastig. Het voelde te vroeg na mijn intrede maar het 
was uiteindelijk wel zinvol. Als mijn collega bereid is 

minder te gaan werken, dan wil ik dit ook. Dat helpt 
mij als mens en dat helpt ook de kerkelijke porte-
monnee. Ik ben blij dat ‘de tandem’ (Koelewijn/Quik) 
voorlopig blijft fietsen!

Samengevat: het jaar 2023 was een gevuld en boei-
end jaar met oude en vertrouwde elementen en 
nieuwe items. Voor mij blijft dit jaar ook voorgoed 
verbonden met de kleine Tobias van wie ook wij als 
pastores onverwachts afscheid moesten nemen.
Vele handjes hielpen zijn ouders, zowel zichtbaar als 
onzichtbaar. Deze spontane vriendendienst ont-
roerde mij: het was de ‘plus’ bij de enorme ‘min’. De 
gemeenschap was voelbaar. Dat maakt van mij een 
dankbaar iemand als herder en als schaap.

Ik ben blij dat ‘de tandem’ 
(Koelewijn/Quik) voorlopig 

blijft fietsen!

Woorden van geloof (schrijver onbekend)

Ik geloof in God, de Oneindige, de levende, de Zorgende,
die alles in het leven heeft geroepen

die mij heeft gewild als mijzelf en als deel van het geheel
Ik geloof in Jezus Christus, liefste geschenk van God,

Maria’s zoon en mijn medemens, die mij een weg wijst
naar een leven van mededogen, vreugde en hoop.

Ik geloof in de Geest, adem van God, woord van Jezus
die in mij leeft en mij in beweging zet op zoek naar

gerechtigheid, waarheid en eenheid.
Ik geloof in de gemeenschap van mensen

lief en leed delend, in vrede levend,
elkaar op handen dragend als God
elkaar in liefde vergevend als Jezus

elkaar bemoedigend en troostend als de Geest.
Dat het zo mag zijn.

♥♥

♥



Persoonlijk

Voor mij persoonlijk stond 2023 in het teken van het 
nadenken over wat ik na mijn emeritaat (20 oktober 
2024) nog zou willen doen; òf ik nog iets wil doen, 
wat dan en waar dan. Zoals ik mij nu voel en zoals ik 
er nu tegenaan kijk, zou ik nog wel wat willen doen. 
In gesprekken met mijn collega en met de kerkenraad 
kreeg het idee vorm om hier in Renkum-Heelsum 
door te gaan en wel voor 66,66 % ( of 2/3). Het zal in 
de praktijk betekenen dat ik de donderdag en de vrij-
dag niet beschikbaar zal zijn en dat het aantal preek-
beurten van 25 naar 20 zal gaan. Volgens mij moet 
dat kunnen. Dit baseer ik op de ervaringen in 2023 die 
ik hieronder probeer te verwoorden. 
 
Erediensten

De erediensten vormen voor mijn besef en beleving 
het hart van het gemeente-zijn. Ik leid ze met veel 
genoegen. Uit reacties van gemeenteleden maak ik 
op dat ook zij de erediensten wezenlijk vinden en er 
graag bij aanwezig zijn. Wel merk ik dat de voorberei-
ding me al meer tijd gaat kosten, veel meer dan vroe-
ger. Ik besteed vier dagdelen aan de voorbereiding 
van een dienst. Vijf dagdelen is ook geen uitzonde-
ring. Ik heb meer tijd nodig voor ‘meditatie’, lees: wat 
heeft dit gedeelte ons in 2023 te zeggen? Bovendien 
vragen de aandacht voor de kinderen en de algehele 
presentatie meer tijd dan vroeger. 
 
Catechese, kringwerk, toerusting

Catechese, kringwerk en toerusting doe ik samen met 
mijn collega. De catechese neemt zij voor het groot-
ste deel voor haar rekening. De catechese op school 
doen we samen. Het betreft hier de Prinses Beatrix-
school. 

In plaats van de vroegere kerk-en-schooldiensten 
bezoeken wij de school (de groepen 1-4) of komt 
de school bij ons in de kerk (groepen 5-8). Met de 
Airborneschool hebben we nog altijd een jaarlijkse 
kerk-en-schooldienst waar wij beiden afwisselend 
leiding aan geven. Verder heb ik leiding gegeven aan 
de ‘kring Labooy’. Ds. Labooy schreef een boekje dat 
we hebben doorgenomen. Inmiddels zijn we bezig 
met zelfgekozen onderwerpen, maar de naam van 
de kring is blijven bestaan. De kring bestaat uit zeven 
personen. Een poging om een voor- en nabespreking 
van een dienst te organiseren (Ga je mee dominee 
spelen?) mislukte. Niemand meldde zich. 
 
Pastoraat

Samen met mijn collega leidde ik zogenaamde 
‘wijkontmoetingen’. Die verliepen goed en de ge-
sprekken waren in de regel zinvol. Helaas werden 
ze door nog geen 10% van de genodigden bezocht. 
Verder bezoek ik mensen persoonlijk. Dit doe ik op 
eigen initiatief, maar ook desgevraagd, door de be-
zochte persoon zelf of na een tip van iemand van het 
pastoraat. 
 
Toekomst

In de komende jaren (tot 20 oktober 2026?) hoop 
ik samen met mijn collega en een aantal gedreven 
vrijwilligers het gemeentewerk in de Protestantse 
gemeente te Renkum-Heelsum voort te zetten, het 
geloofsgesprek gaande te houden en de gemeen-
schap te verdiepen en te verbreden.

Ik hoop op kracht van de Heer en op de inzet van 
mensen om dit te kunnen realiseren. Alles dus Deo 
Volente et nobis viventibus, d.w.z. zo de Here wil en 
wij leven.

3. Ds. Wouter Koelewijn

... het geloofsgesprek gaande 
houden en de gemeenschap 

verdiepen en verbreden
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Voor het College van Kerkrentmeesters begint en 
eindigt ieder kalenderjaar met werkzaamheden 

rond de actie kerkbalans. Wij zien dit als een moment 
waarop we de financiële situatie van de kerk bij alle 
gemeenteleden weer onder de aandacht brengen.
Ook hopen we hiermee de gemeenteleden te motive-
ren om hun bijdrage, indien mogelijk, wat te verho-
gen. Het is namelijk een feit dat we al een groot aantal 
jaren op rij interen op de financiële reserves. Door-
dat er in de afgelopen jaren vastgoed verkocht is en 
verkocht zal worden wordt (Pastoriën, Rehoboth, de 
kerk aan de Kerkstraat, orgel) hebben we geen acute 
geldnood, maar als we naar de lopende uitgaven en 
inkomsten kijken komen we de laatste jaren gemid-
deld 15% tekort.

Als CvK proberen we de kosten zoveel mogelijk te 
beperken en daarbij worden we enorm geholpen door 
de enorme inzet van vrijwilligers. Er worden 10-dui-
zenden euro’s per jaar uitgespaard doordat er mensen 
zijn die als vrijwilligers bestuurs- en administratietaken 
op zich nemen, reparatie- en beheerstaken uitvoeren, 
bijna-professionele muzikale kwaliteiten laten gelden 
en allerlei maatschappelijk dienstverlening uitvoeren. 
Er zit daarmee een duidelijke ondergrens aan waar 
er nog bespaard kan worden en aangezien overal de 
kosten stijgen zal er gezocht moeten worden naar een 
nieuw evenwicht. We waren dan ook blij dat we in de 
jaarrekening over 2023 konden zien dat de inkomsten 
iets hoger waren dan waar we vanuit gegaan waren. Er 
was nog steeds een tekort, maar dat was minder groot 
dan waar we rekening mee gehouden hadden. De 
komende jaren zal er dus verder aan dit tekort gewerkt 
moeten worden.

Wikken en wegen

Eén van de dingen die daarbij zal gaan helpen is dat 
we over enige tijd van een gerenoveerd en opnieuw 
ingericht kerkgebouw gebruik kunnen gaan maken. 
De voorbereiding van die verbouwing wordt voor het 
overgrote deel door de twee werkgroepen gedaan. 
De werkgroepen worden daarbij professioneel onder-
steund door een architect en andere adviseurs en het 
CvK verricht waar nodig coördinerende activiteiten. 

En die zijn klein in verhouding tot al het werk dat de 
werkgroepen verzetten. We gaan ervan uit dat een 
kerkgemeenschap zo’ n ingrijpende verbouwing maar 
eens in de 30-40 jaar doet, dus alle betrokkenen zijn 
zich ervan bewust dat dit allemaal zeer weloverwogen 
moet gebeuren. Er is dus heel wat gewikt en gewogen, 
ook omdat het budget beperkt is en er allerlei uiteen-
lopende wensen zo goed mogelijk verenigd moeten 
worden.

Kerk Kerkstraat

Het CvK werkte vooral aan de andere kant van de me-
daille, namelijk de verkoop van de kerk aan de Kerk-
straat en het orgel. De verkoop van het orgel kwam 
in 2023 rond en het heeft nu een nieuwe plek in een 
oude basiliek in Baak. Daar zal het gebruikt worden 
voor orgelconcerten en door orgelliefhebbers. Rond 
de verkoop van de kerk kwamen we tot een intentie-
verklaring voor de verkoop aan een combinatie van 
een projectontwikkelaar en het Huis van Renkum. 
Het Huis van Renkum gaat verschillende gemeen-
schapsvoorzieningen op de begane grond realiseren 
en daarmee behoudt de kerk een centrale functie 
in het Renkumse dorpsleven. Verder is het plan om 
14 appartementen in de kerk te realiseren en twee 
grondgebonden woningen in Overweide. De feitelij-
ke koopovereenkomst zal naar alle waarschijnlijkheid 
in 2024 getekend worden, maar het voorbereidende 
werk heeft vooral in 2023 plaatsgevonden. Vooruit-
lopend op de verkoop is er ook hard gewerkt aan het 
opschonen van het archief dat in de kelder van de kerk 
was ondergebracht. Hier was decennialang vooral 
papier bijgezet en nauwelijks in gesorteerd. Onder de 
bezielende leiding van Edo van Leersum hebben Bas 
Scheffer, Dirk-Jan Nijeboer en Jolanda van de Velde 
honderden mappen met oude documenten doorge-
werkt, ontdubbeld, gesorteerd en in genummerde 
dozen gedaan die naar het Geldersch Archief zullen 
worden gebracht. Het was een enorme klus, maar met 
het opruimen van zo’n archief kom je vaak leuke en 
bijzondere dingen tegen. Zo kwamen er allerlei boek-
jes in braille boven water die we met vreugde aan het 
blindeninstituut in Ermelo hebben gegeven. 

4. College van Kerkrentmeesters
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Er is gewikt en gewogen om 
uiteenlopende wensen 

zo goed mogelijk 
te verenigen.



Bemensing CvK

Qua personele bezetting is het CvK constant gebleven, 
maar hebben een paar mensen een andere rol op zich 
genomen. Bernard van Beek heeft het penningmees-
terschap drie ambtstermijnen vervuld.  Daarmee kon 
hij volgens onze eigen regels deze rol niet nóg langer 
vervullen en moesten we op zoek naar een nieuwe 
penningmeester. Die kon echter niet gemakkelijk 
gevonden worden en daarom heeft Ton de Roos deze 
functie tijdelijk op zich genomen. Het is geweldig dat 
hij dat wil doen, maar het is echt tijdelijk want Ton is 
ook al scriba van de Kerkenraad. Bernard is trouwens 
wel lid van het CvK gebleven en verzorgt onder andere 
nog steeds de administratie van de kerkelijke bijdra-
gen. Ook de termijn van Cornelis Bakker liep af, en 
ook hij besloot om in het CvK te blijven, maar dan als 
niet-ambtelijk lid. Alexander van de Pol blijft voorzitter, 
Feije de Zwart blijft secretaris en Nico Stunnenberg, 
Dirk-Jan Nijeboer en Bas Scheffer blijven zich ook als 
betrokken gemeenteleden voor het CvK inzetten. En 
speciaal wil ik hier nog Marjoleine Garcia Perez-van 
Reenen noemen. Zij is en blijft als ambtsdrager bij het 
CvK betrokken, maar kan door haar gezondheid alleen 
op de achtergrond meewerken. Wij waarderen haar 
om haar positief-kritische inbreng en bewonderen 
haar doorzettingsvermogen.

Een andere ontwikkelingen op het personele vlak is de 
uitbreiding van de kosters-poule. We hebben een vaste 
koster in deeltijd dienstverband en die heeft uiteraard 

recht op vakanties en vrije zondagen. Bij die gelegen-
heden moeten anderen haar taken invullen. Onlangs 
hebben we hiervoor Gijs en Regina van den Dam 
bereid gevonden. Zij gaan dat doen naast Arno Arissen 
en Warner Mossel, die ook bereid zijn af en toe onze 
koster Marjan de Boer te vervangen.

Lentebazaar

Tenslotte noem ik nog de jaarlijkse Lentebazaar. Ook 
dit is een activiteit die onder het CvK valt, maar die 
voor het overgrote deel door de bazaarcommissie en 
een grote groep medewerkers wordt uitgevoerd. Deze 
bazaar was in 2023 een groot succes en verliep in een 
heel goede sfeer. Dit jaar werd de inzet van de ba-
zaar-medewerkers extra beloond omdat de diaconie 
een bedrag van 25% van de opbrengst heeft overge-
maakt naar het project !nclusion van Lianne de Buck. 
Wij hopen dat dit ook de komende jaren op soortge-
lijke wijze voortgezet kan worden. Wij hebben daar 
vertrouwen in, maar willen wel op deze plek aangeven 
dat er daarvoor vervangers voor Krijn en Tineke van 
Zwieten zullen moeten opstaan. Zij hebben namelijk 
aangeven het stokje na vele jaren de bazaars te heb-
ben georganiseerd te willen overdragen.

• De kerk zit niet in stenen maar in mensen 
Het college van kerkrentmeesters moet zorgdragen voor de gebouwen, wettelijke 
en arbeidsrechtelijke regelingen, voor solide financiën en voor gas, water en elektra. 
Maar vóór al die zaken gaat het om de gemeente die zich gekend en gewaardeerd 
weten en zich thuis voelen in het huis van God.

• Inkomsten en uitgaven moeten in balans komen 
De kerk heeft best wat ‘vet op de botten’, maar het kan niet zo zijn dat wij de kerk 
draaiend houden door in te teren op de buffers die vorige generaties hebben op-
gebouwd. Het CvK kijkt goed naar waar we op kosten kunnen besparen, maar we 
moeten ook onder ogen zien dat alles duurder wordt. We moeten de gemeen-
teleden dus blijven vragen om hun bijdragen te verhogen. 

• Verbouwplannen ontwikkelen tussen de bedrijven door. 
We kunnen terugkijken op veel inspirerende en waardevolle samenkomsten in onze 
huidige twee kerkgebouwen, maar ondertussen werkten de werkgroepen en de archi-
tect door aan de verbouwplannen voor de Utrechtseweg en het CvK aan de verkoop van 
de kerk aan de Kerkstraat. Eind 2023 konden we constateren dat hier veel in gebeurd is, 
maar dat het wel veel tijd vergt allemaal.  

CVKernachtig 
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Het College van Diakenen bestond uit 7 personen. 
In september hebben we afscheid genomen van 

onze voorzitter, Ebertine Jurrius. Haar ambtstermijn 
zat er op. Haar taak is overgenomen door Harm We-
zel, die bereid was om voor enkele jaren de taak als 
voorzitter van het college op zich te nemen. De vol-
gende onderwerpen hebben de aandacht gekregen:

Hulpvragen 

Diverse hulpvragen zijn gehonoreerd, van kleine 
financiële bijdragen tot het betalen van o.a. een 
vakantie, verbouwbijdrage aan een opvanghuis in 
Renkum en een financiële bijdrage voor (particuliere) 
hulp aan christenen in Irak. Deze hulpvragen komen 
direct binnen of via onze diakenen, website, het Huis 
van Renkum, St. Buurth of via Interkerkelijk Diaconaal 
Platform. Wanneer de diaconie niet kan helpen ver-
wijst men door naar de juiste instantie.

Ouderenbeleid 

Een actief onderdeel van de diaconie. Voor de oude-
ren is er veel aandacht geweest: een maaltijd in april 
waar een enthousiast organiserend team gemeente-
leden onze diaken ondersteunde. In oktober is er een 
lunch georganiseerd. Met kerst was er de gebruike-
lijke kerstattentie: dit keer (kerst)chocolade met een 
kerstgroet van Ds. Quik.

Collectes en Goederenhulp 

In iedere kerkdienst wordt gecollecteerd voor een 
uitgekozen doel waarbij een evenwicht gezocht 
wordt tussen regionaal, landelijk en mondiaal niveau. 
Er wordt ook aandacht geschonken aan actuele 
problemen in de wereld. Soms ondersteund door een 
folder of filmpje tijdens de dienst. Collectegelden en 
op andere wijze verkregen gelden worden door de 
diaconie beheerd en via een collecterooster verdeeld 
over de uitgekozen collectedoelen. Collectedoelen 
en opbrengsten worden in Samenklank gecommu-
niceerd. Aan de bezoekers van de Voedselbank en 
mensen die zorg ontvangen bij St. Buurth en het huis 
van Renkum is als kerstattentie een tegoedbon van de 
supermarkt verstrekt. Dit jaar is er voor de jeugd van 
het Huis van Renkum een bedrag beschikbaar gesteld 
aan de activiteitencommissie voor bezoek met de 
kinderen aan De Spelerij in Dieren en Jumpsquare. 

Naast een startbedrag bij aanvang is er een maan-
delijkse ondersteuning vanuit de diaconie naar het 
project ‘Inclusion’ in Ghana van Lianne de Buck. 

ZWO-groep

Mirjam van der Plas (ambtsdrager) en Robert de Raadt 
(taakdrager) geven samen met beide predikanten 
vorm en inhoud aan de ZWO-diensten. In 2023 waren 
deze diaconale diensten op 5 februari en 15 oktober. 
Een lange periode werd door de ZWO-groep juist 
dan aandacht gevraagd voor de Lwengo Kids foun-
dation (= ”Omdat iedereen kan helpen”). De collecte 
was ook hiervoor bestemd. Vanaf seizoen 2023-2024 
is gestart met een nieuw collectedoel op een ander 
continent. We kijken nu naar Columbia waar Kerk 
in Actie een project heeft om kinderen in achter-
standswijken weerbaar maken. Het is de bedoeling de 
komende jaren dit project te steunen. 
 
Communicatie 

De diaconie heeft dit jaar ook weer aandacht besteed 
aan haar zichtbaarheid. Door maandelijks artikelen te 
plaatsen in Samenklank hoopt de diaconie dat haar 
werkzaamheden beter zichtbaar zijn voor de ge-
meente. Tevens is het Beleidsplan geupdated. Tijdens 
de Week van de Ontmoeting heeft de diaconie samen 
met het Huis van Renkum de organisatie gedaan 
voor: Deel je Tafel, waar gemeenteleden en niet- ge-
meenteleden elkaar konden ontmoeten tijdens de 
maaltijd. Met Pasen zijn  er bloembollen uitgedeeld 
aan het winkelend publiek in het dorp en met Kerst 
zijn er kaarsen uitgedeeld.
 
Avondmaal

De diaconie heeft als taak het Avondmaal voor te 
bereiden en ondersteunt bij de viering.  Ook is het 
weer mogelijk om thuisvieringen te organiseren. Ook 
dit jaar is de Paaskaars weer door een diaken de kerk 
ingedragen. 
 
Financiën 

Naast beheer van gelden en beleggingen heeft de di-
aconie ook het beheer over twee panden. KKG (Kan-
toor Kerkelijke Goederen) ondersteund de diaconie in 
het beheer hiervan. 

5. College van Diakenen
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Een deel van Kruispuntkookploeg aan het werk



Duurzaamheid

De Groene Kerk maakt onderdeel uit van de diaco-
nie. Leden: Attie Goedhart, Lijbert Brussaard, Wybe 
Lise, Clazien Middelbos. Namens de diaconie neemt 
Harry Hulzebosch deel aan de bijeenkomsten van de 
commissie. Ook Ds. Joke Quik is meestal aanwezig bij 
de activiteiten. Bij deze rapporteert de Groene Kerk 
puntsgewijs de activiteiten gedaan in 2022 en 2023. 
(Bij uitzondering dit jaar een gecombineerd jaarver-
slag 2022-2023).
1. We hebben een webpagina geopend, een beleids-

plan vastgesteld (staat op de website), een email-
adres aangemaakt, een Signal appgroep gevormd 
en een Dropbox met al onze documenten gecre-
eerd.

2. We hebben de volgende thema’s vastgesteld waar-
aan we iets willen doen, maar niet alles tegelijk 
(met daarachter wat eraan is gedaan):

 Geloof & inspiratie
a. We hebben op in november 2021 een herstart 

gemaakt tijdens de inspiratie-avond met Marjo-
lein Tiemens-Hulscher in Overweide over ‘Waar-
om behoort duurzaamheid tot het hart van kerk 
en geloof’.

b. We hebben (bijna) maandelijks een stukje is Sa-
menklank laten verschijnen.

c. We hebben twee kerkdiensten gehouden over 
‘Ons dagelijks brood’ (op 16 oktober 2022) en 
‘Bewaar de aarde’ (op 23 oktober 2022).

d. We hebben deelgenomen aan enkele activitei-
ten, georganiseerd door andere groene kerken 
in de regio.

e. In november 2023 hebben leden van de Com-
missie Groene kerk op 11 adressen interviews af-
genomen bij mensen die aan de inspiratie-avond 
in november 2021 hadden deelgenomen. Aan 
hen werden de volgende vragen voorgelegd:
- Wat heb je de laatste tijd/jaren zelf aan duur-

zaamheid gedaan?
- Wat herinner je je van de activiteiten van de 

Commissie Groene kerk als je twee jaar terug-
kijkt?

- Wat zou je de Commissie Groene kerk graag 
zien doen de komende tijd?

  
Energie-klimaat-natuur-leefomgeving
a. We hebben aandacht geschonken (in Samen-

klank) aan de kerkmensen die 2x per maand 
meedoen aan het verzamelen van zwerfvuil in 
het centrum van Renkum.

b. We hebben in 2023 bijdragen geleverd aan het 
40-dagen boekje en in 2024 aan de brochure 
ZinZoekers van de kerk. 

c. We hebben inheems biologisch bloemenzaad 
uitgedeeld na de kerkdienst op 10 april 2022 
met het verzoek om foto’s van de bloemen in te 
sturen voor een tentoonstelling.

d. We hebben samen met de stichting Kerkje op de 
Heuvel reclame gemaakt voor die tentoonstel-
ling en voor de activiteiten in de tuin rond het 
kerkje (‘Bloemen en bijen voor biodiversiteit en 
buurt’), gericht op de presentatie van ‘Een kern 
met pit’ in oktober 2022.

e. We nemen in de persoon van Wybe Lise deel aan 
de projectgroep voor de vernieuwbouw van de 
kerk aan de Utrechtseweg. 

 Armoede en onrecht 
Geen specifieke activiteiten ondernomen.

 Bewust inkopen doen 
Geen specifieke activiteiten ondernomen.

 Omgaan met geld
a. We hebben in 2023 vijf bijdragen in Samenklank 

aan het thema ‘Omgaan met geld’ gewijd.
b. We hebben voorgesteld om de bankrekeningen 

van de kerk te verhuizen naar een bank die duur-
zaamheid als uitgangspunt neemt.

c. Bij een van de gemeentevergaderingen is een 
vraag gesteld over de mogelijkheid tot groen 
beleggen van de middelen van kerk en diaconie. 

d. We hebben op 31 oktober 2023 in samenwer-
king met de andere Groene kerken in de ge-
meente Renkum een avond georganiseerd in de 
Ontmoetingskerk in Doorwerth met als spreker 
Alain Verheij over ‘Geld en Go€d’. Er waren meer 
dan 80 deelnemers.
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Mensen sociaal afstand samenleving 

Waar nodig vindt ook hier hulp plaats, hetzij financi-
eel, hetzij anderszins. Financiële ondersteuning is er 
vanuit de diaconie voor kookploeg van het Kruispunt 
(Arnhem).
 
Jeugd 

De diaconie beschikt helaas nog niet over een jeugd-
diaken. Eén van de diaken bezoekt wel regelmatig  de 
overleggen van de jeugdraad. Wanneer nodig ont-
vangt een jong gemeente lid een attentie in de vorm 
van een leesgroet. Tevens wordt er met Kerstmis aan 
deze kinderen gedacht.

Overleggen

Overleggen van Interkerkelijk Diaconaal Platform 
worden bijgewoond.

De Kookploeg                                                                                 

De Kookgroep PKN Renkum-Heelsum voor Stich-
ting Kruispunt Arnhem, ook onderdeel van de 
diaconie, heeft dit jaar zich weer ingezet. Dit jaar-
verslag beschrijft beknopt de werkzaamheden 
van kookploeg over het jaar 2023. De kookgroep 
telt 12 kookgenoten en 4 reserve kookgenoten. Er 
wordt 1 keer per maand gekookt voor Kruispunt. 
Per maand gaan 4 kookgenoten naar Kruispunt 
in Arnhem om een mooie maaltijd te bereiden.                                                                                                                                        

Een kookbeurt werkt als volgt: Er is een rooster 
waarop per maand de deelnemers staan. Meestal 
wordt er op de tweede vrijdag van de maand ge-
kookt op Kruispunt.De persoon die als eerste op het 
rooster staat is de Chef-kok en neemt contact op 

met de overige deelnemers. In onderling overleg 
wordt door de deelnemers het menu samengesteld, 
de inkopen gehaald en het vervoer naar Arnhem 
geregeld. Op de dag dat er gekookt wordt, is de 
kookploeg vanaf 15.30 uur welkom bij Kruispunt. Er 
wordt meestal begonnen met een kopje koffie of 
thee. Als er aardappelen geschild moeten worden, 
wordt tijdens het koffie en thee drinken hier al mee 
begonnen. Daarna worden de overige ingrediënten 
gesneden en klaar gemaakt voor de maaltijd. Een 
maaltijd bestaat uit een hoofdgerecht, met daarbij 
een mooie salade en stukken Turks brood en natuur-
lijk een toetje.Het is meestal behoorlijk doorwer-
ken om het gerecht op tijd klaar te krijgen. Tussen 
16.45 - 17.00 uur komen de eerste bezoekers binnen 
en uiterlijk 17.30 uur wordt de maaltijd uitgedeeld. 
Gemiddeld zijn er 50 personen waarvoor gekookt 
moet worden. Dit zijn dak- en thuislozen, onder hen 
bevinden zich veel arbeidsmigranten die tussen wal 
en schip vallen. Bij het binnen laten van de bezoe-
kers krijgen de daklozen voorrang, daarna zijn de 
thuislozen aan de beurt. Hierdoor weet stichting 
Kruispunt zeker dat de daklozen een maaltijd krijgen.                                                                                                                                         

Op 1 juni was er een informatieavond, hier stond het 
kennismaken met de andere kookgroepen centraal. 
Voor stichting Kruispunt zijn veel kookgroepen actief, 
deze andere kookgroepen ontmoet je niet. Tijdens de 
informatieavond gingen we in gemengde groepen, 
samen met een bezoeker van Kruispunt in gesprek 
aan de hand van vragen en stellingen. Dit leverde 
hele boeiende gesprekken op. Waarbij opvalt dat er 
verschillen maar ook heel veel overeenkomsten zijn 
tussen de kookgroepen.

Het bijeenbrengen, beheren en besteden van 
diaconale goederen en gelden.

Avondmaal voorbereiden, ondersteuning bij de 
viering. Thuisviering mogelijk maken.

Helpende handen: hulpvragen beoordelen en 
waar nodig honoreren.

Diaconie: de kern
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Contact

Een initiatief van de kerk in Bennekom ‘ontmoeting 
voor alleengaanden’ werd door ons gedeeld en ge-
meld in Samenklank. Omdat er echter geen belang-
stelling was, noch in Bennekom noch bij ons, is dit 
verder niet van de grond gekomen. Omdat er steeds 
vaker geen beroep op de kerk gedaan wordt bij een 
overlijden en we dit soms ook alleen maar te weten 
komen door LRP hebben we een condoleancekaart 
laten maken die dan aan de nabestaanden wordt 
gestuurd.

Inloopochtenden

Op verzoek van deelnemers aan de Inloopochtenden 
in de zomervakantie gaan we in 2023 Inloopmid-
dagen organiseren. In de maanden juli en augustus 
zijn 7 inloopmiddagen gehouden in de kerk aan de 
Utrechtseweg. De predikanten, een wijkteamlid en 
de coördinator Pastoraat traden op als gastvrouw/
gastheer. De inloopmiddagen waren speciaal voor 
gemeenteleden die in deze vakantietijd behoefte 
hebben aan contact en een praatje. De opkomst was 
niet groot maar door de bezoekers werd het erg 
gewaardeerd en zij voelden zich welkom. De vraag of 
deze bezoekers ook zouden komen als er maandelijks 
een Inloopmiddag zou komen, werd met een enthou-
siast ‘ja’ beantwoord.
 
Actie zomergroet

In de vakantieperiode was er voor de 1e keer de actie 
‘zomergroet’. In de kerk stonden mandjes met en-
veloppen met daarin het adres van een gemeentelid 
die blij gemaakt kon worden met een kaart vanaf het 
vakantieadres of het dagje uit. Hierop hebben we po-
sitieve reacties ontvangen. Een mooi voorbeeld van 
‘omzien naar elkaar doe je samen.’

Verjaardagsochtenden en groothuisbezoeken

In 2023 werden er vier verjaardagsochtenden gehou-
den evenals de groothuisbezoeken. De groothuis-
bezoeken waren in oktober 2023 en januari 2024. 
Het thema was ‘Roeping’ – handen en voeten geven 
aan geloof. Dit jaar hebben we gekozen om alleen 
via Samenklank, e-mailnieuwsbrief, de beamer en 
de afkondigingen de gemeenteleden uit te nodigen 
voor de groothuisbezoeken. De uiteindelijke opkomst 
was lager dan in 2022. Maar de belasting om ca 900 
uitnodigingen thuis te bezorgen is te groot.

Bemensing werkgroep

Blij waren we met twee nieuwe wijkouderlingen 
en met een wijkouderling die weliswaar stopte als 
ouderling maar doorging als pastoraal medewerker 
in zijn wijk. Intussen heeft één van de nieuwe wij-
kouderlingen i.v.m. haar gezondheid vrij snel moeten 
bedanken. Gelukkig was er iemand uit het wijkteam 
die als motor voor het team wil fungeren. Maar de 
bemensing van het pastoraat baart wel zorgen. 
 
Toekomst Pastoraat

Door op handen zijnde veranderingen in 2024-2025 
hebben we als werkgroep een vergadering besteed 
aan ‘De toekomst van het pastoraat.’ Met informa-
tie vanuit verschillende gemeenten hebben we ons 
gebogen over de toekomst. De gemeente wilden we 
ook meenemen in dit proces en daarom werd een 
oproep in Samenklank geplaatst om ideeën, mis-
schien wel vanuit een andere gemeente. Hierop zijn 
geen reacties gekomen. Dit thema zal de komende 
tijd nog regelmatig besproken worden.

Overleg
• De Werkgroep heeft in 2023 vier keer vergaderd. 
• De predikanten en de coördinator Pastoraat heb-

ben ook regelmatig overleg. Meestal voorafgaand 
aan een vergadering van de werkgroep Pastoraat.

6. Pastoraat

• menselijk contact
• praten van hart tot hart
• meeleven

Highlights Pastoraat
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2023: gemeentezijn in beeld (1)
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Bijzondere diensten en Paaskaars

De werkgroep heeft (via subgroepen) meegedraaid 
met de organisatie van de speciale diensten zoals 
met name: de Stille Week en de Paasviering, Pinkste-
ren, slotzondag, startzondag, de Laatste Zondag van 
het Kerkelijk Jaar (ofwel Eeuwigheidszondag) en de 
kerstvieringen. Ook heeft een groepje gemeentele-
den weer Paaskaarsen ontworpen en gemaakt. 
 
Predikanten

de predikanten hebben vanaf september elke maand 
een stukje in Samenklank geschreven over ‘In en 
rondom de Erediensten”. Hierin lichten zij elke maand 
een element van de liturgie toe. Dit naar aanleiding 
van het thema van de wijkavonden van afgelopen 
siezoen. 

Kinderviering en kindermaterialen

De kinderviering draait nog steeds om de week maar 
in adventstijd en 40-dagentijd is het gelukt om elke 
zondag een kinderviering te organiseren. De kinderen 
komen na de collecte terug in de kerk. Op die zondag 
kunnen de kinderen dus niet helpen met collecteren. 
 
Organisten

komend seizoen staat visie op muziek in de eredienst 
op onze agenda. Onder leiding van Harry gaan we 
hierover praten en onze visie op papier zetten. 
 
De muziekgroep

vanuit een groep enthousiaste muzikale gemeen-
teleden kwam de vraag of deze groep met enige 
regelmaat de gemeentezang mag ondersteunen. We 
spreken af dit voorlopig gemiddeld eens in de twee 
maanden te proberen en dit wordt een vast punt op 
onze agenda.

De bloemendienst

er is afgesproken dat de dames van de bloemendienst 
bloemen uit een pluktuin of van een bloemist gebrui-
ken om een mooi boeket te maken als groet/bemoe-
diging voor een gemeentelid. Het gaat om het gebaar 
en niet om een professioneel boeket. Onlangs is het 
bedrag opgehoogd van 15 euro naar 20 euro.   
 
Dienstbesprekingen

In het najaar van 2022 zijn we begonnen met dienst-
nabesprekingen. Vier keer per seizoen hebben we als 
werkgroep direct na de dienst de (reguliere) dienst 
besproken. Dit seizoen zou dit een gevolg krijgen 
voor gemeenteleden. Helaas heeft zich niemand hier-
voor opgegeven.

Vergaderingen en samenstelling
• De werkgroep Eredienst is in 2023 vier keer bij 

elkaar geweest. Daarnaast is er nog een paar keer 
door een subgroep vergaderd ter voorbereiding 
van speciale diensten.

• De samenstelling van de werkgroep was: Wouter 
Koelewijn, Joke Quik (beide als predikant), Harry de 
Vries (namens organisten), Evelien Klein (namens 
Kinderviering), Will Heykamp, Sandra Bekendam 
(namens bloemendienst), Wibby Dijkstra (vanaf 
augustus 2023 voorzitter). We hebben dit jaar af-
scheid genomen van Marlene van der Star (inte-
rim voorzitter) en Sandra Winters (secretaris). Het 
notuleren doen we nu per toerbeurt. In november 
2023 hebben we Hanna Kodde welkom geheten in 
werkgroep Eredienst. 

7. Eredienst



De jeugd heeft een belangrijke plek in onze ge-
meente. Het jeugdwerk is er binnen onze ge-

meente om met jeugd samen te komen en het geloof 
te delen, soms op zeer creatieve en speelse wijze. De 
activiteiten worden aangepast aan de leeftijd en de 
belevingswereld van kinderen en jongeren. Om het 
jeugdwerk onderling te verbinden is er een jeugd-
raad met een vertegenwoordiger van elke activiteit. 
Het doel van de jeugdraad is afstemming binnen het 
jeugdwerk en versterking van elkaar. Afgelopen jaar 
zijn we gezegend met jeugdwerk op vele vlakken. 
Een overzicht. 

Oppas 

Elke zondag is er, voor de allerkleinsten in onze 
gemeente (0 tot 4 jaar) oppas aanwezig tijdens de 
dienst. Ten minste 2 volwassenen, ondersteund door 
1 tiener zijn aanwezig om met de kleintjes te kleu-
ren, knutselen, boekjes te lezen of gewoon lekker 
te spelen met het vele speelgoed dat aanwezig is. 
Hiermee wordt het voor ouders van jonge kinderen 
mogelijk gemaakt om op zondag in alle rust de dienst 
bij te wonen. Een kleine en vooral erg leuke inspan-
ning door de oppassers resulteert in een waardevol 
resultaat voor jonge ouders. Met de huidige bezetting 
aan oppassers is iedere oppasser 2 a 3 keer per kwar-
taal aan de beurt. Ivm wat verloop blijft de zoekvraag 
naar nieuwe oppassers uitstaan, maar op dit moment 
is het rooster rond te krijgen met een frequentie die 
voor de oppassers acceptabel is 
 
Kinderviering

Afgelopen jaar zijn er 24 kindervieringen geweest. 
Gemiddeld zijn er zo’n 12 kinderen aanwezig. Om de 
week is er tijdens de kerkdienst kinderviering voor 
kinderen in de basisschool leeftijd 4 tot 12 jaar. We 
volgen het programma van Bijbel-Basics. Tijdens de 

veertigdagentijd en de adventsweken wordt er naar 
gestreefd om elke zondag kinderviering te organise-
ren. Via de kinderviering werden er ook dit jaar met 
kerst een adventsboekje via Bijbel-Basics uitgereikt 
aan de kinderen. Zo was er thuis ook elke dag een 
stukje ‘advent’, dit bestond uit een spelletje, stukje 
lezen, kleurplaten en puzzels. Afgelopen jaar hebben 
de kinderen statiegeldflessen verzameld voor het 
project van Lianne in Ghana (Inclusion). 
 
Tienerviering

Afgelopen jaar zijn we gestart met de tienervieringen. 
De eerste tienerviering was in november en dit was 
een groot succes. De tijd vloog voorbij en na afloop 
kwam de vraag vanuit de tieners of er niet vaker tie-
nerviering georganiseerd kon worden. In december 
werd er een extra datum geprikt. Tijdens de tienervie-
ring maken we gebruik van het vragenspel LEF. Naar 
aanleiding van deze vragen ontstaan er gesprekken 
over uiteenlopende onderwerpen. De sfeer is ver-
trouwelijk en gezellig. Gemiddeld zijn er 6 tieners 
aanwezig. 

Rock Solid 

We hebben een goed seizoen gedraaid. Elke avond 
rond de 14 kids vanuit groep 7/8 en de eerste twee 
klassen van de middelbare school. Totaal 14 vrijdag-
avonden. Heel fijn dat we in Christa een nieuw team-
lid hebben gevonden. Dat geeft ‘lucht’. In overleg met 
‘de Pastorie’ gaan de oudsten van ons volgend jaar 
al over i.p.v. nog een jaar Rock Solid. We merken dat 
het verschil tussen gr 7 en de 1e jaars VO best groot 
is. De ouderen willen graag wat dieper op een thema 
in gaan. De jongeren willen graag gekke spelletjes en 
een vieze uitsmijter. We gaan het eens uitproberen. 
De mogelijkheid om van 2 walletjes te eten is er altijd!

8. Jeugd en jongeren
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Pastorie

Eens in de 2 á 3 weken op zondagavond is er De Pastorie voor jongeren van 14 tot 25 jaar. Afgelopen jaar heb-
ben we elkaar 12 keer ontmoet. Op de Pastorie-avonden komen ongeveer 15 jongeren. We eten met elkaar, 
waarbij ruimte is voor gezelligheid en plezier. Daarna spreken we elkaar in groepen naar leeftijd. Jongeren 
worden door de leiding of door elkaar meegenomen in wat het geloof voor ons betekent, hoe we dat in ons 
dagelijks leven ervaren en wat onze twijfels zijn.  
 
Catechese

In het voorjaar kregen groep 3/4 en groep 5/6 hun eigen programma. Het thema ‘vriendschap’ werd 4x met 
de jongsten opgepakt en het thema ‘doop en avondmaal’ was 4x uitgewerkt voor de laatste groep. Dankzij het 
catecheseteam liep alles gesmeerd. In het najaar kregen de brugklassers en het jaar nà hen de aandacht. Met 
hen werd vooral ingezoomd op groene Bijbelverhalen en de groene 10 geboden. 
 
Herdertjestocht

Afgelopen jaar kon de herdertjestocht gelukkig weer georganiseerd worden. Er was een grote groep mede-
werkers, dus konden we zes taferelen bemensen. Ook waren er veel kinderen met hun ouders of grootouders. 
Ongeveer 80 bezoekers. Waarvan ongeveer 48 kinderen en dus 32 volwassenen.



Programma 
seizoen 2023 - 2024

Ga je mee?

Het ‘Programma Zinzoekers seizoen 2023-2024’ 
met zijn mooie kleuren en foto’s kan niemand 

ontgaan zijn. Met deze nieuwe lay-out en nieuwe 
naam was het leuk werven. Bovendien werd er via 
het kerkblad, e-mailnieuwsbrief, de beamer en de 
afkondigingen extra reclame gemaakt voor allerlei 
activiteiten. Al deze inspanningen om de moderne 
zinzoeker eigentijds tegemoet te treden hadden 
helaas niet het gewenste effect, namelijk dat meer 
mensen zouden gaan deelnemen.

Er waren activiteiten die goed liepen. Een aantal 
kringen werd trouw bezocht. De leesclub las ver-
der onder de noemer ‘Slavernij en discriminatie’. De 
Open Deur-kring kreeg 1 lid erbij en draaide goed. De 
Glas-in-lood-kring vroeg aandacht voor een stukje 
geschiedenis van ‘t glas en nam de groep ook mee 
naar drie plaatselijk bekende kerkelijke gebouwen. 
We genoten van het vakmanschap om de hoek! 
Genieten deden we ook in de Goudse Sint Janskerk 
tijdens onze ‘studiedag’. De kring ‘Labooy’ werd door 
een klein groepje mensen bezocht. De gesprekken 
verliepen goed. Het boekje van collega Labooy werk-
ten we helemaal door. Daarna gingen we verder met 
keuze-onderwerpen. De tentoonstelling ‘Slavernij’ 
die we mogen lenen van de Lutherse kerk komt nog 
in juni 2024. Wat dit teweeg brengt weten we op dit 
moment dus nog niet. Wel zijn er al gemeenteleden 
die 3x gebladerd hebben door het NBG-boekje ‘Ge-
roepen om vrij te zijn’. Deze kring was klein maar fijn. 

De avond met ds. Teun Kruijswijk Jansen was een 
succes. Er was een goede opkomst. Ook mensen uit 
andere gemeentes hadden de weg naar ons weten 
te vinden. Er ontstond een mooi inhoudelijk gesprek 
over het gebed. De schilderijen hierbij waren een 
welkome aanvulling. Ze deden zelfs mee op de start-
zondag.

Een aantal activiteiten ging niet door. Dit had ver-
schillende oorzaken. Voor ‘dominee spelen’, dat wil 
zeggen een dienst mee voorbereiden en evalueren, 
meldde zich niemand. Het lukte ook niet om ‘bij 
de kerkelijke buren te gaan gluren’. Graag hadden 
we ook iemand gehad die ons iets over de Russisch 
(Oekraïens)-orthodoxe liturgie had kunnen vertellen. 
De specialist in deze was helaas steeds onbereikbaar 
en kon onze interesse voor religieus Oekraïne, die 
ontstaan is vanaf de oorlog in 2022, niet honoreren.

Inmiddels zijn we als werkgroep al een beetje bezig 
met het seizoen 2024-2025. We moeten ons aller-
eerst op een aantal dingen bezinnen:
1. Welke activiteiten zouden onze gemeenteleden wél 

kunnen aanspreken?
2. Met welke activiteiten gaan we door, met welke 

stoppen we?
3. Hoe komen we aan nieuwe leden voor onze werk-

groep? Onze groep wordt namelijk te klein. Vers 
bloed voor nieuwe plannen die bestaande wensen 
of behoeftes honoreren is zeer welkom.

9. Zinzoekers (voorheen Vorming & Toerusting)
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Ga mee en doe mee. Welkom!

Het nieuwe kerkseizoen maak je mee bij pknrenkumenheelsum.nl

Samen eten, delen, bidden, 
zingen, zin zoeken,
vieren... 

Illustratie: Rins de Vries

De werkgroep Communicatie adviseert de ker-
kenraad gevraagd en ongevraagd over de com-

municatie met groepen mensen binnen en buiten de 
kerk. Ook dit jaar hebben we als werkgroep Commu-
nicatie weer verschillende werkgroepen, individuele 
ambtsdragers en de predikanten geadviseerd over 
hun communicatie en hebben we een groot aantal 
communicatiemiddelen helpen maken. 

Als werkgroep hebben we ons dit jaar vooral bezig-
gehouden met het ontwerpen en produceren van 
middelen en het redigeren van teksten. We hebben 
de wens uitgesproken dat we meer betrokken willen 
worden bij beleidsmatige onderwerpen en  vanuit 
communicatieoogpunt adviserend willen meedenken.

We hebben onderzoek gedaan naar de mogelijkhe-
den voor het introduceren van een kerk-app binnen 
onze gemeente. Dit krijgt een vervolg in 2024. 
 
Activiteiten

De werkgroepen en commissies weten ons inmiddels 
goed te vinden en dat is fijn. Onderstaand een greep 
waar we vanuit communicatie een belangrijke rol in 
hebben gehad of een bijdrage aan hebben geleverd. 

• Een greep uit de communicatiemiddelen: jaar-
boekje 2023/2024; een nieuwe vorm van het jaar-
verslag geïntroduceerd en geproduceerd; maan-
delijks ontwerp van de cover van Samenklank; 
Programmakrant (papier en online) Vorming & 
Toerusting, folder actie kerkbalans, billboards voor 
Pasen, Pinksteren en start kerkseizoen.

• We hebben weer een bijdrage geleverd aan de 
communicatie rondom het startweekend in sep-
tember.

• Op Social media wordt steeds meer gedeeld, net 
als nieuwsberichten op de website.

• We hebben de predikanten en pastoraat geadvi-
seerd en gefaciliteerd met diverse communica-
tiezaken: waaronder verschillende email-nieuws-
brieven rond kerkelijke feestdagen, uitnodiging 
groothuisbezoeken, nieuw ontwerp verjaardags-
kaart 80+, ontwerp emailnieuwsbrief geboorte. 

De werkgroep bestond in 2023 uit:
Wilma Hiller, Bart Pausma, Thomas Geelkerken, 
Susan Roosenburg, Marjoleine Garcia Perez, 
Mariëtte Oudhof, Grieta Eshuis.

Bereikbaarheid
Heb je een vraag of wil je als werkgroep of commis-
sie praktisch advies bij een communicatieactiviteit? 
Neem dan contact op via het e-mailadres: 
communicatie@pknrenkumenheelsum.nl

10. Communicatie

• Onderzoek naar kerk-app
• Nieuwe vorm jaarverslag
• Communicatiemiddelen

Highlights 
communicatie

21
21




